
P r o t o k ó ł  Nr XV.2016 
 

z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 
w dniu 18 marca 2016r. w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 
 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1000, zakończono o godz. 1330. 
 
Na stan 15 radnych obecnych było 13. Nieobecni byli radni: Krzysztof Brdak i Jerzy 
Cichowski – nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy; 
6/ Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Raciąż; 
7/ Monika Pająk – Radca Prawny; 
8/ Przedstawiciele lokalnej prasy 
oraz zaproszeni goście: 
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – członek Zarządu Powiatu; 
- Pan Henryk Kozakiewicz – radny Powiatu; 
 
Przebieg posiedzenia: 
 
Pkt 1. 
  
 Pan Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XV 
sesji Rady Gminy, oświadczył, że na stan 15 radnych obecnych jest 13, jest kworum 
władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Pkt 2. 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

2. Ustalenie porządku obrad. 
 

3. Przyjęcie protokółu z XIV sesji Rady Gminy. 
 

4. Zgłaszanie pytań i wniosków. 
 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 

1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 



 
2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2016 rok; 

 
3) w sprawie likwidacji Filii Szkoły Podstawowej im. Adama Bojanowskiego 

w Kodłutowie wraz z Oddziałem Przedszkolnym i Punktem przy Filii Szkoły 
Podstawowej im. Adama Bojanowskiego w Kodłutowie, wchodzących                      
w skład Zespołu Szkół w Uniecku; 

 
4) w sprawie likwidacji Szkoły Filialnej w Kraszewie-Gaczułtach wraz                          

z Oddziałem Przedszkolnym i Punktem Przedszkolnym przy Szkole Filialnej 
w Kraszewie-Gaczułtach wchodzących w skład Zespołu Szkół w 
Koziebrodach; 

 
5) w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Raciąż; 
 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych; 
 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych; 
 

8) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raciąż w 2016r.; 

 
9) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2020. 
 

6. Przedłożenie sprawozdań z działalności stałych Komisji Rady Gminy za 2015 rok. 
7. Powołanie zespołu ds. opracowania Strategii Rozwoju Gminy Raciąż. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad XV sesji Rady Gminy. 
 
Ad.pkt 2. 
 
Radna – Grażyna Szczepańska – wniosła, aby rozszerzyć porządek obrad o punkt: 
rozpatrzenie wniosku mieszkańców Nowego i Starego Komunina w sprawie 
przebudowy drogi (wykonanie nawierzchni bitumicznej) na terenie wsi, na odcinku 
850 mb. Jeżeli mieszkańcy zwracają się z prośbą, trzeba rozpatrzyć wniosek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy proponował rozpatrzenie wniosku na następnej sesji, 
kiedy będzie dzielona nadwyżka budżetowa. Obecnie nie jesteśmy przygotowani do 
dyskusji. 
 
Radni nie zgłaszali więcej uwag, ani wniosków do przedstawionego porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło                            
13 radnych. 
 
Ad.pkt 3. 

 



Protokół z XIV sesji Rady Gminy został wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem 
obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie zgłaszali uwag 
ani nie wnosili poprawek. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokółu, 
wniosek uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
Ad.pkt 4. 

 
Radny – Eugeniusz Ptasik – skierował pytanie do radnych Powiatu, kolejne – w 
sprawie odwodnienia drogi w Koziebrodach przy remizie OSP. Zarząd Dróg obiecał 
wykonać naprawę drogi, ale dotychczas nie wykonał. 
 
Sołtys wsi Budy Kraszewskie - Andrzej Ciarczyński – pytał, czy Gmina jest 
przygotowana do wypłat 500+. 
 
Sołtys wsi Kossobudy - Roman Rychliński – pytał, kiedy nastąpi podłączenie 
wodociągu w Kossobudach. Pytanie o wodociąg w Młodochowie zadał sołtys 
Kazimierz Deptuła. 
 
Radny – Jacek Gadomski – wnioskował o budowę chodnika w Uniecku w stronę 
Jeżewa-Wesel oraz wyrównanie poboczy przy drodze. 
 
Sołtys wsi Charzyny Włodzimierz Kuskowski – zgłosił, że na drodze Sikory – Unieck 
po zimie powstały dziury, które trzeba niezwłocznie naprawić. 
 
Sołtys wsi Kraśniewo Teresa Zjadewicz – skierowała prośbę do radnych Powiatu                    
o usunięcie niebezpiecznych gałęzi topoli przy drodze od Szapska w kierunku Cywin. 
 
Radny Robert Kleniewski pytał, ile dzieci korzysta z autobusów, dojeżdżając do 
szkół. 
 
Radny Wojciech Krajewski – również zwrócił się z pytaniem do radnych Powiatu, 
chodzi o funkcjonowanie Wydziału Komunikacji, są duże kolejki i trudności, stąd 
niedobra opinia o pracownikach tegoż wydziału. 
 
Na pytania radnych i sołtysów odpowiadała Pani Elżbieta Grodkiewicz – członek 
Zarządu Powiatu: odpływ wody z jezdni w Koziebrodach ma być wykonany po 
świętach, jak też wyrównanie poboczy w Uniecku. Chodnik w Uniecku byłby 
potrzebny, ale drogi są ważniejsze, radna powiedziała, że zna potrzeby na naszym 
terenie, brakuje pieniędzy na zaspokojenie tych potrzeb, ale trzeba mieć nadzieję.                   
W następnym roku będzie robione przejście dla pieszych w Szapsku, nakładka na 
drogę Raciąż – Płońsk (od Kozolina do Lutomierzyna). W Gminie Raciąż jest 100km 
dróg powiatowych i tyle samo w Gminie Baboszewo. Radna powiedziała, że pamięta 
o drzewach. Apelowała, aby patrzeć optymistycznie w przyszłość i czekać cierpliwie. 
W Wydziale komunikacji rzeczywiście są kolejki, pracownicy są przeciążeni pracą,  

 
 



jest bardzo dużo pojazdów, ale można zapisywać się telefonicznie. Radna 
informowała, że obecnie opracowywana jest strategia rozwoju Powiatu. Radna 
informowała również, że Powiat nie może sprzedać budynku po byłej szkole przy  
ul. Kilińskiego w Raciążu. 

 
Pan Henryk Kozakiewicz – radny Powiatu powiedział, że więcej zrobić się nie da, nie 
ma pieniędzy. Droga Raciąż – Płońsk jest w fatalnym stanie, był wniosek o remont 
– koszt 4 mln zł. Wykonawstwo  jest złej jakości, niedostateczny nadzór i drogi 
szybko się psują. 
 
Radny Krzysztof Sikorski skierował pytanie do radnych Powiatu w sprawie likwidacji 
prosektorium przy szpitalu w Płońsku. 
 
Pani Elżbieta Grodkiewicz odpowiadała, że prosektorium będzie zamknięte ze 
względu na zbyt duże koszty remontu. 
 
Wójt Gminy – zwrócił uwagę na fakt, że przy drodze w miejscowości Pólka-Raciąż, 
przez całe Pólka jest znak „teren zabudowany” a tam częściowo jest las. Bardzo 
często stoi  policja, są kary za przekroczenie prędkości. Policja powinna być tam, 
gdzie istnieje realne zagrożenie. 
Wójt Gminy odpowiadał na pytania radnych i sołtysów; 
- Gmina jest przygotowana do realizacji programu 500+, czy jesteśmy dość 
przygotowani, życie pokaże, doświadczeń w tym zakresie nie ma; 
- Wodociąg w Kossobudach i Młodochowie będzie w tym roku zrobiony; 
- Autobusy szkolne są dwa w Gralewie, w Uniecku i Koziebrodach również będą                 
po dwa; 
- W sprawie apelu radnej Grażyny Szczepańskiej, Wójt mówił, że na wniosku jest 
więcej podpisów niż mieszkańców. Wójt przypominał, że fundusz sołecki 10.000 zł. 
Komunin przeznaczył na lampy ledowe. 
 Ponadto Wójt Gminy informował, że można składać wnioski w sprawie 
odszkodowania za szkody w uprawach spowodowane przez mróz. 
 
 
Ad.pkt 5. 
 
Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekty uchwał                       
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż i w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załącznik nr 1 i 2) 

 
Proponowane zmiany w WPF w przychodach budżetu – to wprowadzenie nadwyżki 
budżetowej w kwocie: 1.399.000,00 zł.. którą proponuje się przeznaczyć na pokrycie 
deficytu w kwocie 1.069.000,00 zł. oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek 
w kwocie: 330.000,00 zł. 
 

 



Proponowane zmiany w uchwale budżetowej to wprowadzenie do budżetu po 
stronie dochodów i wydatków kwoty dotacji – 1.260.837,00 zł. na przebudowę drogi 
gminnej Kodłutowo – Szczepkowo. W wydatkach proponuje się przeznaczyć kwotę 
300.000 zł. na przebudowę drogi gminnej w Kraszewie-Falkach, 70.000 zł. na 
przebudowę drogi Koziebrody – Budy Milewskie oraz proponuje się wykonanie 
dokumentacji na przebudowę dróg w Uniecku, Nowym Komuninie, Złotopolu, 
Strożęcinie, aktualizację dokumentacji na przebudowę drogi w Cieciersku i na 
regulację stanu prawnego drogi Szapsk – Błonie. 
W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa planowane wydatki 
proponuje się zwiększyć o kwotę 437.000,00 zł. z czego: 
- na zakup samochodu dla OSP Dobrska-Kolonia – 400.000,-zł.; 
- dokumentacja na budowę garażu dla OSP Koziebrody – 17.000,-zł.; 
- dofinansowanie w kwocie 20.000,-zł. budowy strażnicy dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Płońsku. 
Pozostałe zmiany w planie wydatków to przesunięcia między paragrafami, które                
po stronie zmniejszeń i zwiększeń stanowią kwotę 22.980,00 zł. 
 
Radni nie zgłaszali innych propozycji zmian. Uchwały zostały podjęte jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – zapoznał z projektem uchwały w sprawie likwidacji 
Filii Szkoły Podstawowej im. Adama Bojanowskiego w Kodłutowie wraz z Oddziałem 
Przedszkolnym i Punktem przy Filii Szkoły Podstawowej im. Adama Bojanowskiego 
w Kodłutowie, wchodzących w skład Zespołu Szkół w Uniecku oraz z treścią 
Postanowienia Mazowieckiego Kuratora Oświaty z dnia 22 lutego 2016r. 
 
Pan Władysław Kwiatkowski – Kierownik BOSS zapoznał radnych z treścią 
uzasadnienia do projektu uchwały. 
 
(Projekt uchwały z uzasadnieniem w załączeniu do protokółu – załącznik nr 3). 

 
Radny Krzysztof Sikorski skierował pytanie do Dyrektora Zespołu Szkół w Uniecku, 
czy wszyscy nauczyciele z zlikwidowanej szkoły w Kodłutowie znajdą zatrudnienie 
oraz co z imieniem szkoły i pamiątkami. 
 
Pani Anna Ossowska – dyrektor Zespołu Szkół w Uniecku powiedziała, że musi być 
zakończona organizacja roku, uchwała jeszcze nie jest podjęta. Szkoła w Uniecku 
ma swojego patrona. Kronika prowadzona w Kodłutowie będzie przyjęta, ale nie 
będzie kontynuowana. Szkoła w Uniecku ma swoją kronikę. 
 
Wójt Gminy zapewniał, że wszyscy nauczyciele otrzymają propozycję pracy, nie 
wszyscy w Uniecku, dotyczy to również pracowników gospodarczych. Pamiątki – to 
nie ta pora na decyzje – przed uchwałą, będzie kontakt z rodziną patrona. 
 
Radny Janusz Kędzierski – pytał radnego Powiatu Henryka Kozakiewicza, jak to jest, 
PIS obiecał nie likwidować małych szkół, a Kurator dał pozytywną opinię. 
 



Pan Henryk Kozakiewicz odpowiadał, że wolałby, aby szkoły nie były likwidowane, 
ale o tym decyduje samorząd. Może pomoże program 500+, że te szkoły będą 
istniały. 
 
Wójt Gminy odpowiadał, że na szczęście samorządy prowadzą szkoły. Kurator nie 
może podejmować decyzji politycznych, a decyzje merytoryczne. W 2014r. Gmina 
dołożyła do oświaty 2,5 mln zł. mówienie „nasze musi zostać” nie jest w porządku, 
co powiedzieć mieszkańcom, będziemy nadal dopłacać do utrzymania szkół. Od 
nowego roku szkolnego w Koziebrodach w I kl. będzie 3 dzieci. Subwencja jest na 
dziecko, nie na klasę. W opinii Wójta źle się stało, że 6-latki poszły do I kl. Musimy 
myśleć o wszystkich mieszkańcach Gminy, a nie o mieszkańcach dwóch wiosek, 
ludzie oceniają nas po tym, co się robi w Gminie, wójt, radny składa ślubowanie, że 
będzie pracował dla dobra całej Gminy. Jeżeli nie zamkniemy tych szkół, w roku 
przyszłym będzie dokładka 3 mln zł., koszty w oświacie rosną np. dowóz dzieci. Jako 
Gmina stajemy na wysokości zadania. 
 
Dalszych zgłoszeń do dyskusji nie było. Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził 
głosowanie. Za podjęciem uchwały w sprawie likwidacji Filii Szkoły Podstawowej               
w Kodłutowie głosowało 11 radnych, 2 radnych przeciw, wstrzymujących się – nie 
było. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
likwidacji Szkoły Filialnej w Kraszewie-Gaczułtach wraz z Oddziałem Przedszkolnym 
i Punktem Przedszkolnym przy Szkole Filialnej w Kraszewie-Gaczułtach wchodzących 
w skład Zespołu Szkół w Koziebrodach. 
 
Pan Władysław Kwiatkowski Kierownik Biura Obsługi Szkół w Raciążu zapoznał 
radnych z treścią uzasadnienia do projektu uchwały. 
 
(Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w załączeniu do protokółu – załącznik nr 4). 
 
Wójt Gminy powiedział, że sytuacja jest analogiczna, odbyły się zebrania z rodzicami, jest 
pozytywna opinia Mazowieckiego Kuratora Oświaty. 
 
Zgłoszeń do dyskusji nie było. Odbyło się głosowanie: za podjęciem uchwały głosowało             
11 radnych, 2 radnych przeciw, udział w głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
 
Wójt Gminy podziękował za podjęcie uchwał, powiedział, że zrobi dużo, aby rodzice i dzieci 
nie żałowały tej decyzji. Jeśli chodzi o budynki, Wójt powiedział, że będzie postępował 
ostrożnie, są oferty odnośnie tych budynków. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 
oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Raciąż. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 5) 

 



W związku z uchwałami w sprawie likwidacji szkół, nastąpi zmiana granic obwodów 
szkolnych. 
 
Nie zgłaszano pytań do projektu uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 
udział w glosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dwa projekty uchwał w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości gruntowych w Budach Kraszewskich.  
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załączniki nr 6 i 7) 
 
Wójt Gminy wyjaśniał, że zamiana gruntów ma na celu zabezpieczenie terenów na 
planowaną budowę zbiornika wodnego „Kraszewo”. 
 
Radni nie zgłaszali sprzeciwu, nie zgłaszali się też do dyskusji. Uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości gruntowych w Budach Kraszewskich zostały podjęte 
jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Raciąż w 2016r. 
 
(Projekt uchwały wraz z załącznikiem – w załączeniu do protokółu – załącznik nr 8). 
 

Projekt uchwały wraz z załącznikiem w formie pisemnej otrzymali wszyscy radni. 
Pani Monika Konczewska wyjaśniała, że w związku ze zmianą przepisów ustawy                   
o ochronie zwierząt Rada Gminy została zobligowana do określenia w drodze 
uchwały, corocznie do 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raciąż. 
 
Radni nie zgłaszali uwag, ani poprawek. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2016 – 2020 – przedstawiła Kierownik GOPS – Anna Walczewska. 
Program w formie pisemnej został przekazany wszystkim radnym do zaopiniowania. 
 
(Projekt uchwały wraz z załącznikiem – w załączeniu do protokółu – załącznik nr 9). 
 

Radni nie zgłaszali uwag, ani poprawek. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
Ad.pkt 6. 

 



Przewodniczący poszczególnych stałych Komisji Rady Gminy – przedłożyli 
sprawozdania z pracy Komisji za 2015 rok: 

 
 

S P R A W O Z D A N I E 
z działalności Komisji Rewizyjnej 

za 2015 rok 
 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Raciąż w 2015r. pracowała w składzie: 
 
1. Wojciech Krajewski  - Przewodniczący Komisji 
2. Jerzy Cichowski  - Zastępca Przewodniczącego 
3. Grażyna Rogowska  - Zastępca Przewodniczącego 
4. Janusz Marcinkowski  - członek 
5. Eugeniusz Lewandowski  - członek 
 
W 2015r. Komisja Rewizyjna odbyła 2 posiedzenia, w tym:  1  kontrolę inwestycji gminnej 
(lustracja w terenie) oraz brała udział w 7 wspólnych posiedzeniach stałych Komisji Rady 
Gminy. 
 
1/ 22 maja 2015r. –  Komisja Rewizyjna zebrała się w celu dokonania analizy 
sprawozdania opisowego z wykonania budżetu Gminy Raciąż za 2014 rok  i sprawozdania 
finansowego – przedstawionego przez Panią Barbarę Rumianowską – Skarbnika Gminy.  
 
(Sprawozdanie w formie pisemnej otrzymali wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej). 
 
Komisja Rewizyjna w przedstawionej dokumentacji nie stwierdziła odchyleń od planu 
dochodów i wydatków, nie stwierdziła opóźnień w inwestycjach. Wykonanie budżetu za 
2014r. zaopiniowała pozytywnie oraz podjęła uchwałę o opinii wykonania budżetu Gminy 
Raciąż za 2014 rok i wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Raciąż. 
 
2/ 17 lipca 2015r. – Komisja Rewizyjna dokonała analizy wydatków na remont remizy 
OSP w Uniecku, kosztorys remontu przedstawiła Pani Monika Konczewska – Kierownik 
Referatu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. Komisja dokonała lustracji w terenie: remizy 
OSP w Uniecku, stadionu sportowego w Uniecku i remizy OSP w Jeżewie Wesel. Remont 
remiz wykonano z dofinansowaniem do „Przebudowy remiz OSP w miejscowościach Unieck 
i Jeżewo-Wesel”  w ramach działania „Odnowa i Rozwój wsi” objętego Programem 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. 
 
Komisja Rewizyjna zapoznała się z kosztami poniesionymi na remont remiz: 
 
 Na remont remizy w Uniecku wydano ogółem: 257.261,14 zł., wydatki poniesione      
w 2015r. – 249.266,14 zł. (kwota: 7.995,00 zł. poniesiona w latach poprzednich). 
Dofinansowanie 75% - co stanowi kwotę: 156.424,00 zł.; środki własne: 100.837,14 zł.  
 Na remont remizy w Jeżewie-Wesel wydano ogółem: 92.892,19 zł. Wydatki 
poniesione w 2015r. – 87.910,69 zł. (Kwota 4.981,50 zł. poniesiona w latach poprzednich). 
Dofinansowanie wynosiło 75%, co stanowi kwotę: 56.274,00 zł. Środki własne –                 
36.618,19 zł. 
 
   

 
            



S P R A W O Z D A N I E 
 

z działalności stałych Komisji Rady Gminy Raciąż 
za 2015 rok 

 
[Komisja Rewizyjna, 

Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego, 
Komisja Budżetowa i Finansów, 

Komisja do Spraw Rozwoju Społecznego, 
Komisja do Spraw Zagrożeń Społecznych] 

 
 
w 2015r. Komisje odbyły 7 wspólnych posiedzeń, o następującej tematyce: 
 
 
1/ 19 stycznia 2015r. – odbyło się posiedzenie wszystkich stałych Komisji Rady Gminy 
w celu zaopiniowania projektów uchwał na sesję Rady Gminy w dniu 27 stycznia 2015r. 
oraz ustalała ramowy plan pracy Komisji na 2015 rok. Komisje opiniowały projekty uchwał 
w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy; diety dla Przewodniczącego Rady Gminy                      
i radnych oraz dietę zryczałtowaną dla sołtysów. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała zamiar likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej. 
 
2/ 25 marca 2015r. – wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy podczas którego 
opiniowane były projekty uchwał na sesję w dniu 27 marca 2015r. Komisja opiniowała 
również wnioski sołectwa Młody Niedróż w sprawie podziału sołectwa na dwa odrębne, 
wniosek Pani Dominiki Groblewskiej w sprawie utworzenia żłobka na terenie Gminy Raciąż 
oraz wniosek Komendy Powiatowej Straży Pożarnej o pomoc finansową na rozbudowę 
strażnicy. 
 
3/ 8 czerwca 2015r. – wspólne posiedzenie Komisji, podczas którego Komisje opiniowały 
projekty uchwał na sesję w dniu 10 czerwca 2015r. Członkowie Komisji zapoznali się z 
przepisami ustawy „Prawo łowieckie” – na posiedzenie został zaproszony Pan Piotr Kirczuk 
Łowczy Wojskowego Koła Łowieckiego. Obecna na posiedzeniu Kierownik GOPS zapoznała 
radnych z „Oceną zasobów pomocy społecznej na terenie Gminy Raciąż. 
 
4/ 18 sierpnia 2015r. – posiedzenie wszystkich stałych Komisji Rady Gminy, podczas 
którego Komisja opiniowała projekty uchwał na najbliższą sesję 21 sierpnia 2015r. Komisje 
– w wyniku tajnego głosowania – pozytywnie zaopiniowały remont dróg:  Krajkowo (od 
remizy do drogi nr 60); droga Gralewo – Kozolin. Komisja pozytywnie zaopiniowała zawarcie 
porozumienia z Gminą Miasto Raciąż w zakresie powierzenia zadania publicznego, realizacji 
zadań Biblioteki Publicznej dla Gminy Raciąż. 
 
5/ 27 października 2015r. – wspólne posiedzenie wszystkich Komisji poświęcone 
przedłożeniu informacji o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy za I półrocze 2015r., zapoznaniu się z Uchwałą Regionalnej 
Izby Obrachunkowej oraz opiniowaniu projektów uchwał na sesję w dniu 30 października 
2015r. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika 
sądowego. 
 

 
6/ 26 listopada 2015r. – posiedzenie wszystkich stałych Komisji, zwołane w celu 
zaopiniowania projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy w dniu 27 listopada 2015r. 



w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2016 rok, projekt uchwały zmieniającej  w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego (droga Szczepkowo-Unieck), w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego na remont drogi powiatowej 
Unieck – Kowalewko przez Kocięcin Brodowy.  
 
7/ 22 grudnia 2015r. – posiedzenie wszystkich stałych Komisji w związku ze zbliżającą 
się sesją Rady Gminy w dniu 30 grudnia 2015r. zaopiniowanie projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2019 oraz zaopiniowanie projektu Uchwały Budżetowej 
na 2016 rok. Komisja zapoznała się z treścią uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Komisje opiniowały również projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, projekt uchwały w sprawie 
zaliczenia dróg lokalnych do kategorii dróg gminnych oraz w sprawie zatwierdzenia „Planu 
odnowy miejscowości Kodłutowo i Szczepkowo na lata 2016 – 2023”. 
 
 

Ad.pkt 7. 
 

Wójt Gminy powiedział, że Gmina Raciąż przystępuje  do opracowania Strategii 
Rozwoju Gminy (Uchwała Nr X.56.2015 Rady Gminy Raciąż z dnia 15 września 
2015r. w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Raciąż na 
lata: 2016 – 2026).  Zarządzeniem Wójta Gminy zostanie powołany Zespół ds. 
opracowania Strategii, Wójt prosił o zgłaszanie osób:                                                                                                                                                                                      
                                               

1. Ryszard Giszczak – Wójt Gminy; 
2. Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
3. Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
4. Monika Konczewska – Kierownik Referatu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego; 
5. Anna Walczewska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 
6. Władysław Kwiatkowski – Kierownik Biura Obsługi Szkół Samorządowych 
7. Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy; 
8. Wojciech Krajewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej; 
9. Teresa Muchyńska – Przewodniczący Komisji Budżetowej i Finansów; 
10. Eugeniusz Lewandowski – Przewod. Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
11. Jacek Szczypa – Przewodniczący Komisji ds. Rozwoju Społecznego; 
12. Janusz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji ds. Zagrożeń Społecznych; 
13. Jacek Gadomski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy; 
14. Krzysztof Sikorski – radny Gminy Raciąż;                                                               
15. Eugeniusz Ptasik – radny Gminy Raciąż; 
16. Anna Ossowska – Dyrektor Zespołu Szkół w Uniecku;                                                                                                                                 
17. Małgorzata Środkowska – Dyrektor Zespołu Szkół w Koziebrodach; 
18. Krzysztof Borkowski – Dyrektor Zespołu Szkół w Starym Gralewie; 
19. Dominika Łada – pracownik Urzędu Gminy; 
20. Elżbieta Grodkiewicz – członek Zarządu Powiatu Płońskiego; 
21. Andrzej Ciarczyński – sołtys Sołectwa Budy Kraszewskie; 
22. Barbara Kamińska – Sołtys Sołectwa Koziebrody; 
23. Elżbieta Sawicka – Sołtys Sołectwa Dobrska-Kolonia 
24. Elżbieta Długoszewska – Sołtys Sołectwa Folwark-Raciąż; 
25. Kazimierz Karpiński – Sołtys Sołectwa Kiniki; 

 

Skład osobowy Zespołu ds. opracowania Strategii Rozwoju Gminy Raciąż został 
zaakceptowany przez Radę Gminy. 
 



Ad.pkt 8. 
 
Radna Teresa Muchyńska wnioskowała, aby upomnienia doręczali kurierzy, a nie 
sołtysi. 
 
Wójt Gminy odpowiadał, że problem zostanie przedyskutowany na posiedzeniu 
Komisji Rady, zadał pytanie: z prowizją, czy bez prowizji? 
 
Radny Krzysztof Sikorski zgłosił – jak określił „wolną myśl”, aby zorganizować 
spotkanie z przedstawicielami rządu (udział w spotkaniu mogłoby wziąć kilka gmin), 
zaprosić Posłów, Wojewodę – ze względu na coraz trudniejszą sytuację na wsi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy - odpowiadał, że zasada jest taka, na spotkanie                          
z Wojewodą – zaprasza Wojewoda. 
 
Następnie poprosił o głos mieszkaniec Krajkowa pan Grzegorz Pawlak – mówił                     
o sprzedaży działek gminnych w Krajkowie i pytał, na co zostały przeznaczone 
pieniądze ze sprzedaży tych działek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że pieniądzach decyduje Rada Gminy. 
 
Wójt Gminy dodał, iż to nie są pieniądze „znaczone”, jak się coś sprzeda, pieniądze 
nie zostają w danej wiosce. Mieszkańcy Krajkowa nie martwią się skąd będą 
pieniądze na nakładkę na drogę w Krajkowie. 
 
Ad.pkt 9. 
 
Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady 
XV sesji Rady Gminy. 
 
 
 
                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                             Jarosław Jaworski 
 
 
 
Protokółowała: 
R.Kaźmierczak 

 


